
10 otázek pro ... Terezu Patočkovou
JUDr. Tereza Patočková vystudovala Právnickou fakultu Univerzity Karlovy v Praze a Fakultu
humanitních studií na téže univerzitě. V roce 2005 začala spolupracovat s právní poradnou spolku
Aperio – Společnost pro zdravé rodičovství, kde působí jako právní poradkyně dodnes. Od roku 2023
je i odbornou garantkou právní poradny. Od r. 2017 vyučuje právo na Vyšší odborné škole v Chebu.
V roce 2022 nastoupila do advokátní kanceláře HAVEL & PARTNERS. Je členkou Unie rodinných
advokátů.

1. Co máte na své práci nejraději?
Dobrý pocit, když někomu pomůže moje právní rada.

2. Jak často Vás ve Vašem oboru něco překvapí?
Téměř neustále. Třeba způsob výkladu ustanovení některých právních předpisů a některá rozhodnutí
soudů.

3. Je nějaký zákon, který byste nejraději zrušila?
Myslím, že našemu právnímu řádu by obecně zeštíhlení prospělo. Obávám se však, že žijeme v
přeregulované době a předpisy budou spíše přibývat.

4. Knížka, kterou jste četla naposled?
Pavel Novotný: Procedura. Tenounká knížka. Báseň o vzniku habilitační práce, která mi přinesla
opravdové potěšení ze čtení.

5. Který předmět byl na studiích Vaším nejoblíbenějším a proč? A který jste naopak neměla
ráda vůbec?
V prvním ročníku určitě vedl volitelný předmět The Origins of English Common Law, vyučovaný v
angličtině. Oproti strohým přednáškám byla výuka vedena velmi živě. Ve stejné době mě naopak
zoufale nebavila Teorie práva. Myslím, že jsem k ní dospěla až mnohem později.

6. Čím Vás dokáží studenti překvapit?
Každý něčím jiným. Na VOŠ v Chebu jsou někteří studenti starší než já, sociální práci se rozhodli
věnovat poté, co mají za sebou kariéru v jiném oboru. Tito studenti mě často překvapují svými
životními příběhy. V poradně Aperio se setkávám se studenty o generaci mladšími, kteří u nás
absolvují stáž, často mě překvapují svými znalostmi z oblasti evropského práva, které už je pro ně
samozřejmostí.

7. Proč jste se rozhodla stát právníkem?
Z bezradnosti – patřím k těm, kteří po střední škole neměli jasnou představu a hledali vysokoškolské
studium bez matematiky. Tehdy jsem hodně četla a životopis každého druhého spisovatele a básníka
začínal slovy „nedostudoval práva“. Já práva dostudovala a tak jsem se stala právničkou, a ne
novinářkou nebo spisovatelkou.

8. Ideální způsob relaxace?
Dlouhý běh v přírodě, lekce jógy nebo projížďka na dvoukole.

9. Co byste vzkázala mladým lidem, kteří uvažují o právnické profesi?
Ať to zkusí! Právo je široký a užitečný obor. Věřím, že téměř každý si v něm dokáže najít svoji oblast.
A kdyby náhodou ne, znalosti z oboru práva užije i v jiné profesi.

10. Kdyby pro Vás peníze nebyly vůbec důležité, co byste dělala?



Z velké části to, co dnes – jen bych více cestovala a věnovala se ve větší míře charitativním
projektům.
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